

# Press Release

**For immediate release**  
**Sunday, 13 September 2020**

## **As Part of the Legal Separation Between Batelco and BNET, BNET Announces Launch of Operations Support System (OSS) and Business Support System (BSS)**

**Manama, Bahrain:** Bahrain's National Broadband Network (BNET), responsible for providing broadband network services across the Kingdom of Bahrain, has announced the launch of both Operations Support System (OSS) and Business Support System (BSS) powered by Amazon Web Services (AWS) cloud platform, as part of the complete separation of BNET's information systems technologies from Batelco's, marking a significant milestone in the legal separation stage, and in line with the requirements of the Fourth National Telecommunications Plan.

The launch of BNET was announced by Batelco Chairman, Shaikh Abdulla bin Khalifa Alkhalifa, in October last year during a high-level press conference in the presence of the Minister of Transport and Communications Kamal bin Ahmed Mohammed, and BNET CEO, Mohammed Bubshait, and a number of CEOs of telecommunications companies as well as members of the media. As a result of Batelco's legal separation into two entities, BNET became the responsible provider for broadband and connectivity infrastructure with the aim of providing high-speed internet services at competitive prices to all service providers, who in turn, will provide them to customers, positively affecting all internet users across the Kingdom.

The separation process was initiated to meet the requirements of the Fourth National Telecommunications Plan, established to set clear goals and objectives for the telecommunication sector in the Kingdom of Bahrain, including developing solid infrastructure of comprehensive, high-speed broadband services, improving and enhancing access to internet applications and services, and establishing the Kingdom of Bahrain as a regional center of information and communication technology.

BNET, in cooperation with Batelco, is working to complete the separation process within the time-frame set by the Fourth National Telecommunications Plan in order to enable licensed operators to deliver the latest high-speed broadband services to 95% of households and 100% of businesses across the Kingdom. The launch of the BSS and OSS services marks establishing BNET as an independent entity with its own customer services and operations process management, reinforcing BNET's role as the primary entity responsible for the Kingdom's national broadband network operations.

Commenting on the launch, Mohamed Bubashait, CEO of BNET said, "We are proud to have completed yet another step towards the separation of Batelco and BNET in accordance with the Fourth National Communications Plan, considered to be a very important national projects designed to make a positive contribution to the telecommunications sector in the Kingdom. The process of separating the BSS and OSS systems provides BNET with the independence required to manage operational processes and procedures, enhancing the quality and effectiveness of the services we provide to our customers."

He added: "I would like to take this opportunity to thank the BNET team for their hard work and effort in making the separation a success. Additionally, I would like to extend a special thanks to Batelco Chairman, Shaikh Abdulla bin Khalifa Alkhalifa, for his direct support in providing us with the resources and capabilities necessary to complete the separation according to the strategic objectives in line with the set timetable. I would also like to thank the Chairman of the BNET, Shaikh Ali bin Khalifa Alkhalifa, for his unwavering support in prioritizing the separation project due to its importance to the Telecommunications sector and the Kingdom of Bahrain as a whole."

**-Ends-**

## بيان صحفي

للنشر الفوري

الأحد، 13 سبتمبر 2020

### ضمن عمليات الفصل القانوني بين شركتي بتلكو و "بي نت"، تعلن "بي نت" عن اتمام عملية فصل الوظائف التشغيلية والانظمة المعلوماتية الخاصة بها بين الشركتين وتدشين نظامي الدعم للعمليات والأعمال

المنامة، البحرين: أعلنت شركة "بي نت"، الشركة الوطنية للنطاق العريض في مملكة البحرين عن نجاح تدشين نظام الدعم للعمليات (OSS) ونظام الدعم للأعمال (BSS) على منصة الـ AWS السحابية وتأتي هذه الخطوة الاستراتيجية ضمن عملية الفصل القانوني والإداري بين شركتي بتلكو و "بي نت" وتحت متطلبات الخطة الوطنية الرابعة للاتصالات.

والجدير بالذكر أن قام رئيس مجلس إدارة شركة بتلك بالإعلان عن تدشين شركة "بي نت" في شهر أكتوبر من العام الماضي خلال مؤتمر صحفي رفيع المستوى بحضور وزير المواصلات والاتصالات كمال بن أحمد محمد، والرئيس التنفيذي لشركة "بي نت" محمد بوبشيت، والرؤساء التنفيذيين لشركات الاتصالات الأخرى، وممثلي وسائل الإعلام. ويأتي تدشين الشركة نتيجة فصل شركة بتلك لشركتين منفصلتين تعني أحدهما وهي شركة "بي نت" بمسؤولية الشبكة الوطنية للنطاق العريض والبنية التحتية وتعمل على توفير خدمات إنترنت فائقة السرعة بأسعار تنافسية لكل مشغلي الخدمات والذين بدورهم يقومون بتوفيرها إلى زبائنهم، بما ينعكس إيجاباً على جميع مستخدمي الإنترنت في مملكة البحرين.

وتأتي عملية الفصل ضمن متطلبات الخطة الوطنية الرابعة للاتصالات والتي حددت أهداف واضحة لقطاع الاتصالات في مملكة البحرين أبرزها تطوير البنية التحتية لخدمات النطاق العريض الشاملة فائقة السرعة، تحسين وتعزيز النفاذ إلى تطبيقات وخدمات الإنترنت، بالإضافة إلى تطوير مملكة البحرين كمركز إقليمي لتقنية المعلومات والاتصالات.

وتحرص شركة "بي نت" بالتعاون مع شركة بتلكو على إتمام عملية الفصل حسب متطلبات الخطة الوطنية الرابعة للاتصالات والخطة الزمنية الموضوعية وما يتماشى مع أهداف الخطة الوطنية ومهمة شركة النطاق العريض في تمكين المشغلين المرخص لهم من توصيل أحدث الخدمات عالية السرعة إلى نسبة 95% من المساكن و100% من الشركات والمؤسسات.

وتأتي خطوة تدشين نظامي الـ (OSS) والـ (BSS) ضمن عملية فصل الأنظمة بين الشركتين والذي يشكل علامة مهمة في عملية الفصل حيث أن تدشين هاذين النظامين يشكل استقلالية "بي نت" التامة واعتمادها الذاتي فيما يخص توفير خدمات الزبائن المتكاملة وإدارة العمليات التشغيلية داخل الشركة، والذي بدوره يعزز من هوية شركة "بي نت" كشركة مسؤولة عن كل ما يتعلق بالشبكة الوطنية للنطاق العريض.

وبهذه المناسبة، علق الرئيس التنفيذي لشركة "بي نت" السيد محمد بوبشيت قائلاً: "نحن فخورين بإتمام خطوة أخرى تجاه عملية إكمال الفصل بين شركة بتلكو وشركة "بي نت" حسب الخطة الوطنية الرابعة للاتصالات والتي تعد من المشاريع الوطنية المهمة والتي ستحدث نقلة نوعية في قطاع الاتصالات بمملكة البحرين. عملية فصل نظامي الـ (OSS) والـ (BSS) يعطي شركة "بي نت" استقلالية تامة فيما يخص نظم المعلومات الخاصة بتشغيل وإدارة العمليات والذي بالتالي سينعكس انعكاس مباشر على جودة وفعالية الخدمات المقدمة للزبائن".

وأضاف قائلاً: "أود أن أنتهز هذه الفرصة لشكر فريق العمل القائم على عملية الفصل على جهودهم المبذولة تجاه هذا المشروع. وكذلك، أود أن أتقدم بالشكر الخاص لرئيس مجلس إدارة شركة بتلكو الشيخ عبدالله بن خليفة آل خليفة لدعمه المباشر من خلال توفير الموارد والإمكانيات المطلوبة فيما يخص الفصل بين شركتي بتلكو و"بي نت" والذي كان له أثر كبير في تنفيذ أهدافنا الاستراتيجية لهذه المهمة حسب الجدول الزمني الموضوع. أيضاً، أتوجه بالشكر الجزيل لرئيس مجلس إدارة شركة "بي نت" الشيخ علي بن خليفة آل خليفة على دعمه التام ومتابعته المستمرة لسير العمل وإعطاء الأولوية التامة للمشاريع المتعلقة بالفصل وذلك لأهميتها التي تنعكس على مستوى قطاع الاتصالات ومملكة البحرين".

- انتهى -